

JENNY ALONI CENTRE FOR EARLY CAREER RESEARCHERS NEWSLETTER



Deutsche Ausgabe 04/2023 ([Click here for the English version.](#))

Liebe Abonent*innen des JAC Newsletter for Early Career Researchers!

Zum letzten Mal in diesem Jahr haben wir Ihnen eine Auswahl von aktuellen Mitteilungen aus dem Hochschulbereich, interessanten Veranstaltungstipps, Workshops und Kursen sowie Ausschreibungen zusammengestellt. Wir wünschen Ihnen einen guten Jahresausklang und einen ebenso guten Start in das neue Jahr! Viel Spaß beim Entdecken,

Das Team des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers

NEUES AUS DEM JENNY ALONI CENTRE FOR EARLY CAREER RESEARCHERS

Surviving Your PhD: JAC startet mit neuem Peer Coaching-Angebot ins neue Jahr

Nachdem der Start in die Promotion geglückt ist, läuft alles ganz leicht – oder? Auch, wenn man eigentlich schon mittendrin steckt, tun sich in dieser Phase oft noch ganz neue Fragen und Herausforderungen auf: Zeit- und Selbstmanagement wollen gelernt sein, die Promotion muss mit Aufgaben in der Lehre und/oder mit Care-Verantwortung vereinbart werden oder die Perspektiven nach der Promotion sind unklar. Viele Promovierende haben in dieser Phase das Gefühl, ganz alleine mit ihren Fragen zu sein. Hier setzt das neue Peer-Coaching-Angebot des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers an: In Kleingruppen werden fortgeschrittene Promovierende zusammengebracht, die sich über den Zeitraum von einem Jahr einmal monatlich zu Themen austauschen, die für sie aktuell unter den Nägeln brennen und gegenseitig unterstützen. Die Themen können dabei durch die Teilnehmenden selbst eingebracht und die Treffen nach ihren Bedürfnissen gestaltet werden. Bei Fragen und Interesse melden Sie sich unter jennyalonicentre@zv.upb.de.

„Career Spotlights: From PhD to...“: Das JAC stellt Karrierewege nach der Promotion vor

Nach der Promotion stehen jungen Wissenschaftler*innen vielfältige Karrierewege offen: Neben der Vorbereitung für eine Universitätsprofessur bieten auch das Wissenschaftsmanagement, die Wirtschaft und die Politik attraktive Perspektiven. Im Rahmen der Veranstaltungsreihe "Career Spotlight: From PhD to..." des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers haben die Teilnehmenden die Möglichkeit, die verschiedenen Karrierewege nach der Promotion kennenzulernen und mit Personen, die diese gegangen sind, ins Gespräch zu kommen. Beim nächsten Career Spotlight, das im Januar 2024 stattfinden wird, wird es um das Thema Nachwuchsgruppenleitungen aus internationaler Perspektive gehen. Aktuelle Informationen dazu finden Sie auf der [Veranstaltungsseite](#).

AKTUELLES AUS DEM HOCHSCHULBEREICH

DFG-Fachkollegienwahl noch bis 20. November

Noch bis zum 20.11. findet die DFG-Fachkollegienwahl statt. Diese bietet promovierten Wissenschaftler*innen eine tolle Gelegenheit, Kolleg*innen in die Auswahlgremien der DFG zu wählen und damit auch zu beeinflussen, wer zukünftig im eigenen Fach über die Vergabe von DFG Fördermitteln entscheidet. [Mehr Informationen zum Ablauf der Wahl finden Sie bei der DFG.](#)

Tarifverhandlungen im öffentlichen Dienst der Länder

Am 26. Oktober sind die Tarifverhandlungen für den öffentlichen Dienst der Länder (TV-L) gestartet. Die Gewerkschaften fordern 10,5%, mindestens aber 500€ mehr im Monat für die Beschäftigten. Aktuelle Informationen finden Sie bei verdi und bei der GEW.

Akademische Texte auf Englisch verfassen mit der Manchester Phrase Bank

Die Manchester Academic Phrase Bank stellt Forschenden, die Texte auf Englisch verfassen müssen, häufige Wendungen und Vorlagen für Satzteile zur Verfügung. Diese sind nach Funktionen (z.B. „Compare & Contrast,“ „Describing trend“) kategorisiert. Die Nutzung ist kostenfrei. Zur Manchester Academic Phrase Bank geht es [>>hier<<](#).

AKTUELLE VERANSTALTUNGEN

- 5.-14.
Dezember.2023
(Bewerbungen sind bis zum 14.10.2023, 23:50 Uhr möglich!)
- Vision Slam**
TecUp
Wir suchen die beste Idee der Universität Paderborn! Ganz gleich, ob du technische Innovationen, neue Materialien oder Prozess erforschst, ob allein oder im Team - bahnbrechende Ideen entstehen täglich in unserer einzigartigen Universität. Setze dich in deinem Fakultäten-Vorentscheid durch, um dann im grande finale die Chance zu erhalten, deine Idee vor einem tollen Publikum aus Entscheidungsträgern oder Investoren der Start-up-Szene auf dem moonshots & moneten Summit, zu präsentieren. Keine Sorge! Auf dem Weg in das Finale wirst du durch das Team der garage33 qualifiziert, sodass aus einer bloßen Idee eine echte Sieger-Präsentation wird.
12. Dezember
2023
14:30-16:00
online
- DFG Prospects: DFG-Förderangebote für die wissenschaftliche Karriere**
Die Reihe DFG Prospects stellt über das Jahr verteilt das DFG-Förderportfolio für Wissenschaftler*innen in frühen Karrierephasen vor: Von einem ersten Überblick über die zentralen Förderangebote für Postdocs bis zu einzelnen Programmen der Personalförderung wie Walter Benjamin-, Emmy Noether- und Heisenberg-Programm, abwechselnd auf Deutsch und Englisch. Interessierte Promovierende und Postdocs aller Fachgebiete sind herzlich zur Teilnahme eingeladen. Die aktuellsten Termine werden jeweils im Newsletter veröffentlicht.
13. Dezember
2023
16:00-17:30
online
- Informations- und Diskussionsveranstaltung rund um das WissZeitVG**
Graduiertenzentrum KW
Die eingeladenen Expert*innen der GEW und des Wissenschaftlerpersonalrats geben einen Überblick über die wichtigsten Informationen zum WissZeitVG und besprechen anhand konkreter Fälle die Tücken und Möglichkeiten des Gesetzes. Die Veranstaltung ist für Angehörige aller Fakultäten geöffnet. Um vorherige Anmeldung per [E-Mail](#) wird gebeten.
14. Dezember
2023
11. Januar 2024
14:30
Bona Vista Café
- International Coffee Break (E)**
Welcome Services für internationale Forschende und Mitarbeitende
Sie möchten Ihr internationales Netzwerk ausbauen, sich spontan und informell austauschen oder eine Kaffeepause nutzen, um mit internationalen Kolleginnen und Kollegen ins Gespräch zu kommen? Besuchen Sie die International Coffee Break – das regelmäßige Vernetzungsangebot der Welcome Services für internationale Forschende und Mitarbeitende! Eine Anmeldung ist nicht nötig. Kommen Sie gerne spontan vorbei, bringen Sie Ihre internationalen oder international interessierten Kolleginnen und Kollegen mit und trinken eine Tasse Kaffee oder Tee.
- 15./16.
Dezember 2023
- Moonshots & Moneten: Eröffnung des Start-up Campus OWL**
TecUp
Sei dabei, wenn sich mit dem großen Eröffnungsereignis moonshots & moneten die Tore unseres neuen Start-up Campus OWL (REGIONALE 22 Projekt „Akzelerator.OWL“) zum ersten Mal öffnen. Dich erwarten zwei Eventtage voller spannender Start-up Pitches, inspirierender Panel Talks und Local Hero Stories. Nutze wertvolle Möglichkeiten zum Networking und feiere gemeinsam mit uns die Einweihung des Start-up Campus OWL, der neuen Heimat der garage33 und des Start-up Ökosystems der Hochschulen in Ostwestfalen-Lippe. Anmeldung erforderlich.

16. Januar 2024
14:00-15:30
tba
- Career Spotlight: From PhD to Junior Research Group Leadership (E)**
Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers
Das Team des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers freut sich, Sie zu einem weiteren Career Spotlight einladen zu dürfen! Unser nächster Career Spotlight findet im Januar 2023 statt und wird den Karriereweg zur Nachwuchsgruppenleitung beleuchten. Dr. Zahra Raissi, Nachwuchsgruppenleitung im Fachbereich Informatik, wird über ihren Weg zur Nachwuchsgruppenleitung in Deutschland aus einer internationalen Perspektive berichten. Im Anschluss gibt es ein informelles Get-Together, bei dem Sie die Möglichkeit haben, Fragen zu stellen und sich informell mit Ihren Kolleginnen und Kollegen auszutauschen. Eine Anmeldung ist erforderlich.
22. Januar 2024
13:00-14:00
- Info-Veranstaltung: Peer-Mentoring-Programm „Einblick!“ für Studentinnen mit Promotionsinteresse**
Mit dem Peer-Mentoring-Programm „Einblick!“ wird angehenden Masterabsolventinnen die Möglichkeit geboten, sich frühzeitig mit anderen Studentinnen über die Perspektive ‚Promotion‘ auszutauschen. Begleitet wird dieser Austausch durch eine Doktorandin, die aus ihrer eigenen Erfahrung heraus Tipps und Strategien zur Entscheidungsfindung sowie für den Weg in die Wissenschaft an die Hand gibt. Zusammen werden erste mögliche Schritte in Richtung Promotion besprochen. Zusätzlich zu den Kleingruppentreffen bietet das Programm Veranstaltungen und Workshops (z.B. zu Finanzierungsmöglichkeiten, Bewerbungsstrategien und zur Themensuche) an. Teilnehmen können Studentinnen aller Fakultäten in der Masterphase. Bewerbungsschluss für das Mentoring-programm ist der 15. Februar 2024.
Anmeldung für die Infoveranstaltung unter go.upb.de/infoeinblick.

AKTUELLE KURSE

Qualifizierungsprogramm des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers

Promovierende und Postdocs der Universität Paderborn haben die Möglichkeit, ihre überfachlichen Kompetenzen durch das Qualifizierungsprogramm des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers und seiner Kooperationspartner zu erweitern. Von Expert*innen konzipiert und durchgeführt, unterstützen die Workshops Sie bei der Planung und Durchführung von Forschungsprojekten, aber auch bei der Gestaltung Ihrer ersten eigenen Lehrveranstaltungen. In Workshops lernen Sie darüber hinaus Finanzierungsoptionen kennen und können Ihre Führungs-, Management- und Networking-Fähigkeiten ausbauen.

→ [Zur Programmübersicht](#)

Datum	Kurs	Zielgruppe(n)
16. November 2023	<u>Textüberarbeitungsstrategien für Promovierende</u> <i>Kompetenzzentrum Schreiben</i> Mit kurzen theoretischen Inputs, einem Werkzeugkasten an Textanalysestrategien und viel Zeit für konstruktives Peer-Feedback nähern wir uns zentralen Fragen der Textüberarbeitung.	Promovierende
28-29. November 2023 09:00-14:30 online	<u>Verhandlungs- und Gesprächsführung mit Schwerpunkt Harvard / kooperatives Verhandeln</u> <i>Personalentwicklung</i> Professionelles Verhandeln bildet die Grundlage in vielen Arbeits- und Kommunikationsprozessen und wird im beruflichen Kontext als notwendige Basiskompetenz angesehen. Zentrales Interesse der sogenannten „Harvard-Methode“ (bzw. ‚principled negotiating‘) ist das Erreichen des größtmöglichen Nutzens für alle Verhandlungsparteien. Im Workshop lernen die Teilnehmer*innen die Grundlage dieser Verhandlungsmethode kennen und erproben alle Phasen aktiv in Übungen. Die Anmeldung ist bis zwei Wochen vor Veranstaltungsbeginn möglich.	alle

25. Januar 2024 09:00-12:00 online	<p><u>Themenfindung für die Promotion</u> <i>Kompetenzzentrum Schreiben</i></p> <p>In diesem Workshop klären wir mit kurzen theoretischen Inputs und praktischen, teils kreativen Übungen zentrale Fragen im Themenfindungsprozess</p>	Promotionsinteressierte
30. Januar 2024 tba	<p><u>Workshop „Drittmittel für die Wissenschaftskarriere“</u> <i>Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers / Forschungsreferat</i></p> <p>Die Anzahl der eingeworbenen Drittmittel ist ein Qualitätskriterium bei der Bewerbung auf eine Professur. Drittmittel sind zudem für Postdocs eine gute Gelegenheit, eigenständige Forschungsprojekte durchzuführen. Wo und wie man Drittmittel einwerben kann, worauf bei der Antragstellung geachtet werden muss und welches die Begutachtungskriterien sind, das wird in diesem Workshop erarbeitet.</p>	Promovierende in der Abschlussphase & Postdocs ohne Erfahrung mit Drittmittelinwerbung
	<p><u>Workshop- & Weiterbildungsprogramm der Hochschuldidaktik</u> <i>Hochschuldidaktik</i></p> <p>Die Stabsstelle Bildungsinnovationen und Hochschuldidaktik bietet in jedem Semester ein breit aufgestelltes Veranstaltungsangebot für Lehrende. In den kommenden Wochen stehen wieder zahlreiche interessante Workshops an. Das komplette Veranstaltungsprogramm finden Sie auf der Website.</p>	Lehrende

AKTUELLE AUSSCHREIBUNGEN

Frist	Ausschreibung	Zielgruppe(n)
22. November 2023	<p><u>Forschungsstipendien der Gerda Henkel Stiftung</u></p> <p>Forschungsstipendien können von promovierten/habilitierten Wissenschaftler*innen beantragt werden und dienen der Durchführung eines einzeln zu bearbeitenden Forschungsvorhabens. Eine institutionelle Anbindung ist nicht notwendig. Gefördert werden Anträge aus den Bereichen Archäologie, Geschichtswissenschaften, Historische Islamwissenschaften, Kunstgeschichte, Rechtsgeschichte, Ur- und Frühgeschichte, sowie Wissenschaftsgeschichte. Die Förderdauer liegt in der Regel zwischen 1 und 24 Monaten.</p>	Postdocs & Junior-/Tenure-Track-Professor*innen
15. Dezember 2023	<p><u>CITRIS Health Innovation Intensive</u></p> <p>Das Deutsche Wissenschafts- und Innovationshaus San Francisco (DWIH) schreibt zusammen mit dem Center for IT Research in the Interest of Society (CITRIS) und dem Banatao Institut der University of California einen 5-tägigen Aufenthalt für deutsche Promovierende und Postdocs aus, die daran interessiert sind, ihre Forschungsprojekte in ein Start-up umzuwandeln.</p>	Promovierende & Postdocs
30. Januar 2024	<p><u>Heinrich Hertz Stiftung: Forschungsstipendium</u></p> <p>Die Stiftung vergibt Stipendien in Höhe von 1500 Euro/Monat für kürzere Forschungsaufenthalte (6 Wochen bis 12 Monate) an Hochschulen im Ausland.</p>	Postdocs
30. Januar 2024	<p><u>QuantumFutur</u></p> <p>Im Rahmen des Nachwuchswettbewerbs „Quantum Futur“ werden exzellente Nachwuchswissenschaftler*innen beim Aufbau einer eigenen und unabhängigen Nachwuchsgruppe gefördert, die sich mit neuen interdisziplinären Forschungsansätzen in den Quantentechnologien zweiter Generation auseinandersetzt. Thematisch werden sämtliche Bereiche der Quantentechnologien zweiter Generation und auch deren fachliches Umfeld adressiert. Insbesondere sind dies Quantencomputing, Quantensimulation, Quanteninformatik, Quantensensorik und -metrologie, Quantenkommunikation sowie unterstützende Technologien.</p>	Postdocs

Mit dem Deutschen Studienpreis zeichnet die Körber Stiftung jährlich die besten Promovierten aller Fachrichtungen aus. Dabei zählt vor allem die gesellschaftliche Bedeutung der Forschung: Wir ermutigen junge Wissenschaftlerinnen und Wissenschaftler dazu, den gesellschaftlichen Wert der eigenen wissenschaftlichen Leistung herauszuheben und sich einer öffentlichen Debatte darüber zu stellen. Die Bewerbungsphase ist gestartet.

→ **Interesse an weiteren Ausschreibungen der Forschungsförderung?**

Als Mitglied der Universität Paderborn haben Sie die Möglichkeit sich für den [FIT-Newsletter](#) anzumelden. Der FIT Newsletter bündelt Förderbekanntmachungen verschiedener Fördergeber (z.B. DFG, BMBF, DAAD, EU) aus denen Sie gezielt für Ihre Fachrichtung wählen können, und wird Ihnen regelmäßig an einem Tag Ihrer Wahl per Mail zugesendet. Weitere Informationen zum Newsletter und rund um die Forschungsförderung erhalten Sie auf der Website des Forschungsreferats.

Die nächste Ausgabe des Jenny Aloni Centre Newsletters erscheint voraussichtlich Ende Januar.

English Version 04/2023

Dear Subscribers to the JAC Newsletter for Early Career Researchers!

For the last time this year, we have put together a selection of current news from the higher education sector and the Jenny Aloni Centre, interesting event tips, upcoming workshops and courses, as well as calls for proposals for you. We wish you all the best for the final weeks of this year and a good start in 2024!

The Team at the Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers

NEWS FROM THE JENNY ALONI CENTRE FOR EARLY CAREER RESEARCHERS

Surviving Your PhD: JAC starts into the new year with a new peer coaching programme

After a successful start to your doctorate, everything runs smoothly - right? Even if you are already in the middle of it, completely new questions and challenges often arise during this phase: Time and self-management have to be learnt, the doctorate has to be reconciled with teaching duties and/or care responsibilities, or the prospects after the doctorate are unclear. During this phase, many doctoral candidates feel that they are completely alone with their questions. This is where the new peer coaching offer from the Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers comes in: Advanced doctoral students are brought together in small groups over the course of a year to exchange ideas once a month on topics that are currently on their minds and to support each other. The topics can be introduced by the participants themselves and the meetings can be organised according to their needs. If you have any questions or are interested, please contact jennyalonicentre@zv.upb.de.

The JAC presents career paths after the doctorate: Event Series 'Career Spotlights: From PhD to...'

After completing their doctorate, young academics have a wide range of career paths open to them: In addition to preparing for a university professorship, academic management, business, and politics also offer attractive prospects. As part of the event series 'Career Spotlight: From PhD to...' organised by the Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers, participants have the opportunity to learn about the various potential career paths after the doctorate and talk to people who have followed them. The next Career Spotlight, which will take place in January 2024, will focus on the topic of junior research group leadership from an international perspective. Current information can be found on the [event page](#).

CURRENT DEVELOPMENTS IN HIGHER EDUCATION

DFG Review Board Elections open until 20 November

The DFG review board election is still taking place until 20 November. This offers a great opportunity for all doctoral researchers to elect colleagues to the DFG's selection committees and thus also influence who will decide on the allocation of DFG funding in their own subject area in the future. You can find more information about the election process at the DFG.

Current state of collective bargaining in the public service of the federal states

Collective bargaining for the public sector of the federal states (TV-L) began on 26 October. The trade unions are demanding 10.5%, but at least €500 more per month for employees. Up-to-date information can be found on the websites of [verdi](#) and at the [GEW](#).

Writing academic texts in English with the Manchester Phrase Bank

The Manchester Academic Phrase Bank provides researchers who need to write texts in English with common phrases and elements for signposting. These are categorised according to function (e.g. "Compare & Contrast," "Describing trend"). Use is free of charge. The Manchester Academic Phrase Bank can be found [>>here<<](#).

UPCOMING EVENTS

- 5-14 December 2023
(Applications are open until 14/10/2023, 23:50!)
- Vision Slam**
TecUp
We are looking for the best idea at Paderborn University! Whether you are researching technical innovations, new materials or processes, whether you are working alone or in a team - groundbreaking ideas are created every day at our university. Win the faculty preliminary round and get the chance to present your idea in front of a great audience of decision-makers or investors from the start-up scene at the Moonshots & Moneten Summit. Don't worry! On the way to the final, you will be qualified by the garage33 team, so that a mere idea becomes a real winning presentation.
- 13 December 2023
4 p.m.-5.30 p.m.
online
- Information and Discussion Event on the WissZeitVG**
KW Graduate Centre
Experts from the GEW and the staff council for academics will give an overview of the most important information on the Wissenschaftszeitvertragsgesetz and discuss the pitfalls and possibilities of the law using concrete examples. The event is open to members of all faculties. Please register [via e-mail](#).
- 14 December 2023
11 January 2024
2.30 p.m.
Bona Vista Café
- International Coffee Break (E)**
Welcome Services for International Researchers and Employees
Would you like to expand your international network, informally exchange ideas, or use your coffee break to talk to international colleagues? Visit the International Coffee Break - the regular networking event organised by Welcome Services for International Researchers and Employees! Registration is not necessary. Feel free to drop by spontaneously, bring your international or internationally-minded colleagues, and enjoy a cup of coffee or tea.
- 15/16 December 2023
- Moonshots & Moneten: Opening of the Start-up Campus OWL**
TecUp
Be there when the doors of our new Start-up Campus OWL (REGIONALE 22 project "Akzelerator.OWL") open for the first time with the grand opening event 'Moonshots & Moneten.' This will be a two-day event full of exciting start-up pitches, inspiring panel talks, and local hero stories. Take advantage of valuable networking opportunities and join us in celebrating the inauguration of Start-up Campus OWL, the new home of garage33 and the start-up ecosystem of universities in Ostwestfalen-Lippe. Registration required.

- 10 January 2024
10-11.30 a.m.
online
- DFG Prospects: DFG Funding Opportunities for Postdocs (E)**
Throughout the year, the DFG Prospects series presents the DFG's funding portfolio for researchers in the early stages of their careers: From an initial overview of the central funding opportunities for postdocs to individual personal funding programmes such as the Walter Benjamin, Emmy Noether and Heisenberg programmes, alternating between German and English. Interested doctoral candidates and postdocs from all disciplines are cordially invited to participate. The latest dates will be published in the JAC NEWSLETTER.
- 16 January 2024
2-3.30 p.m.
tba
- Career Spotlight: From PhD to Junior Research Group Leadership (E)**
Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers
The team at the Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers is happy to invite you to another Career Spotlight! Our next Career Spotlight is going to take place in January 2024 and will shed light on the career path to a Junior Research Group Leadership ("Nachwuchsgruppenleitung"). Dr. Zahra Raissi, Research Group Leader in the Department of Computer Science, will talk about her road to a Junior Research Group Leadership in Germany from an international perspective. Afterwards, there will be an informal get-together during which you have the opportunity to ask questions and exchange informally with your fellow researchers. Registration is required.
- 22 January 2024
1-2 p.m.
- Information Event: "Einblick!" - Peer mentoring programme for female students interested in doing a doctorate**
The "Einblick!" ("Insight!") peer mentoring programme offers prospective female Master's graduates the opportunity to discuss the opportunity of doing a doctorate with other female students at an early stage. This exchange is accompanied by a doctoral student who, based on her own experience, provides tips and strategies for decision-making and for the path into academia. The first possible steps towards a doctorate are discussed together. In addition to the small group meetings, the programme offers events and workshops (e.g. on funding opportunities, application strategies and finding a topic). Students from all faculties in the Master's phase can take part in the programme. The application deadline for the mentoring programme is 15 February 2024. Registration for the information event at go.upb.de/infoeinblick.

COURSES & WORKSHOPS

Jenny Aloni Centre Course Programme

Doctoral candidates, postdocs, and junior professors at Paderborn University can expand their interdisciplinary skills through the free qualification programme of the Jenny Aloni Center for Early Career Researchers and its partners.

→ [To the Full Course Programme](#)

Date	Course Description	Research Level(s)
16 November 2023	<u>Text Revision Strategies for PhD Students</u> <i>Writing Centre Kompetenzzentrum Schreiben</i> With short theoretical inputs, a toolbox of text analysis strategies and plenty of time for constructive peer feedback, we approach central questions of text revision.	Doctoral Candidates
28-29 November 2023 9 a.m.-2.30 p.m. online	<u>Negotiation and discussion skills with a focus on Harvard / cooperative negotiation</u> <i>Staff Development</i> Professional negotiation forms the basis of many work and communication processes and is considered a necessary competency in professional contexts. The central goal of the so-called 'Harvard method' (or 'principled negotiating') is to achieve the greatest possible benefit for all negotiating parties. In the workshop, participants will learn the basics of this negotiation method and	all

actively apply them in exercises. Registration is possible until two weeks before the workshop begins.

25 January 2024 9 a.m.-12 p.m. online	<p><u>Finding a topic for your PhD project</u> <i>Writing Centre Kompetenzzentrum Schreiben</i> In this workshop, we use brief theoretical input and practical, sometimes creative exercises to clarify key questions in the topic identification process.</p>	Prospective Doctoral Candidates
30 January 2024 tba	<p><u>Workshop „Funding for Careers in Academia“</u> The amount of third-party funding obtained is a quality criterion when applying for a professorship. Third-party funding is also a good opportunity for postdocs to carry out independent research projects. Where and how to acquire third-party funding, what to look out for when applying and what the assessment criteria are will be discussed in this workshop.</p> <p><u>Workshops in Higher Education Development</u> <i>Higher Education Development Office (HEDO)</i> The Higher Education Development Office (HEDO) offers a wide range of events for lecturers every semester. In the coming weeks, a number of interesting workshops will take place. For details, visit their website.</p>	Doctoral Candidates in the final stages of their PhD & Postdocs without experience in acquiring third- party funding Lecturers

CURRENT CALLS

Deadline	Call	Career Level(s)
22 November 2023	<p><u>Gerda Henkel Stiftung Research Grants</u> Research fellowships can be applied for by academics with a doctorate or postdoctoral qualification and serve to carry out an individual research project. Institutional affiliation is not necessary. Applications from the fields of archaeology, history, historical Islamic studies, art history, legal history, prehistory and early history, as well as history can be funded. The funding period is usually between 1 and 24 months.</p>	Postdocs, Junior and Tenure Track Professors
15 December 2023	<p><u>CITRIS Health Innovation Intensive</u> The German House for Research and Innovation San Francisco (DWHI) together with the Center for IT Research in the Interest of Society (CITRIS) and the Banatao Institute of the University of California are offering a 5-day stay for German doctoral students and postdocs who are interested in transforming their research projects into a start-up.</p>	Doctoral Candidates & Postdocs
30 January 2024	<p><u>Heinrich Hertz Foundation: Research Scholarship</u> The foundation awards scholarships totalling 1500 euros/month for shorter research stays (6 weeks to 12 months) at universities abroad.</p>	Postdocs
30 January 2024	<p><u>QuantumFutur</u> As part of the "Quantum Futur" competition for young researchers, excellent young scientists are supported in setting up their own independent junior research group that deals with new interdisciplinary research approaches in second-generation quantum technologies. Thematically, all areas of second-generation quantum technologies and their technical environment are addressed. In particular, these are quantum computing, quantum simulation, quantum informatics, quantum sensor technology and metrology, quantum communication and supporting technologies.</p>	Postdocs
1 March 2024	<p><u>German Study Award 2024</u> Every year, the Körber Foundation honours the best doctoral graduates from all disciplines with the German Academic Award. The social significance of research is what counts most: we encourage young academics to emphasise the social</p>	Recently Finished Doctoral Candidates

value of their own academic achievements and to engage in a public debate about them. The application phase has started.

→ ***Would you like to receive regular updates on calls for research funding?***

As a member of Paderborn University, you are eligible to subscribe to the [FIT newsletter](#). The FIT Newsletter bundles calls from various funding bodies (e.g. DFG, BMBF, DAAD, EU) from which you can select specifically for your subject area, and it is sent to you regularly by email on a day of your choice. For more information on the newsletter and all aspects of research funding, please visit the website of the Research Department.

The next issue of the Jenny Aloni Centre Newsletter will be published in late January.

Feedback or Questions? Get in touch!
Fragen oder Anregungen? Melden Sie sich gerne!

Jenny Aloni Center for Early-Career Researchers
Universität Paderborn
O4.167
Warburger Str. 100
33098 Paderborn

E-Mail: JennyAloniCentre@zv.upb.de

